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U D A L   P L E N O A 

Ez ohizko Bilkura 

 

 

BILKURA DATUAK 

 
EGUNA: 

2016/11/29 
TOKIA 

Udaletxea 
HASIERA ETA BUKAERA ORDUA 

17:00 -  18:20 

 
 
BILDUTAKOAK: 
 

 

Lehendakaria: María Ubarretxena Cid (EAJ-PNV) 
 

Zinegotziak: Ibon Arrupe Aldecocea (EAJ-PNV) 
Juan Ramon Mendieta Garay (EAJ-PNV) 
Ander Garay Zabaleta (EAJ-PNV) 
Amaia Ceciaga Garmendia (EAJ-PNV) 
Juan Karlos Garitano Ezkurra (EAJ-PNV) 
Amaia Azpiazu Aramburu (EAJ-PNV) 
Anuska Ezkurra Zubizarreta (EAJ-PNV) 
Eneko Barberena Mondragon (EH BILDU) 
Amaia Larrañaga Galdos (EH BILDU) 
Eneko Fernandez Ortiz de Luzuriaga (EH BILDU) 
Maialen Zabaleta Madinabeitia (EH BILDU) 
Jose Luis Encinas Jose (EH BILDU) 
Itxaro Artola Lizarralde (EH BILDU) 
Urki Larrea Ibabe (EH BILDU) 
Oscar Garcia Horrillo (PSE-EE) 
Victoriano Fuentes Noguera (PSE-EE) 
Anabel Legaz Canflanca  (PSE-EE) 
Igor Urizar Murgoitio (Baleike) 
Eva Abuin Bideburu (Baleike) 
Juan Luis Merino Sanabria (Irabazi Arrasate) 
 

Idazkaria: Amaia Gorrotxategi Zubizarreta 
 

Beste funtzionario  

batzuk: 

Iñaki Balzategi Garai, Kontuhartzailea. 
 
 

BILDU EZ DIREN 
UDALKIDEAK: 
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BERTARATZE 
ETA IRTEERAK: 

Bilkura hasi denetik bukaeraraino ez da bertaratze zein irteerarik izan. 

 

 
M. UBARRETXENA (Lehendakaria): Arratsaldeon denoi, beno gutxi gorabehera zinegotzi 

guztiak gaude hemen, eta Plenoari hasiera ematera goaz. 

 

 

 

 1.- AURREKO BILKURAKO AKTA IRAKURRI ETA ONARTZEA. 
 
 2016ko urriaren 25eko bilkurako akta, aho batez, onartzen da. 
 
 

 

 

2.- GIPUZKOAKO UR KONTSORTZIOAREN ESTATUTUEN ALDAKETA. HERRI 
ADMINISTRAZIO BATI ATXIKITZEAREN ZEHAZTAPENA. (2016ZZER0188) 
 

Udal Plenoak, aho batez, Obra, Zerbitzu, Mantentze eta Auzoetako Batzordearen ondoko 
diktamena onetsi eta akordio mailara jasotzen du: 
 

Arrasateko Udala Gipuzkoako Ur Kontsortzioaren partaide da, eta 2016ko azaroaren 18an 
eta 21ean udal honetan erregistratu diren idatzien bitartez, aipatutako kontsortzioak adierazi digu, 
azaroaren 26ko 30/1992 Legearen 20. Xedapen gehigarriaren baitako Estatutuen aldaketa onartu 
dutela (egun urriaren 1eko 40/2015 Legearen 120. artikuluan zehaztuta dago). 
 

Aipatutako artikuluak honakoa dio: 

“1.Kontsortzio bakoitzaren estatutuek zehaztuko dute ze Herri Administraziora atxikituta egongo den, 
halaber bere erregimen organikoa, funtzionala eta finantzieroa hurrengo ataletan aurreikusitakoaren 
arabera. 

2. Ondorengo lehentasun irizpideen arabiera, ekitaldi ekonomikoaren lehen eguneko egoerari dagokiolarik, 
kontsortzioa atxikituta geratuko da, aurrekontu ekitaldi bakoitzean eta epe horretarako honako herri 
Administrazioari: 

a)Gobernu batzordean botoen gehiengoa duena.” 
 

Idatzian adierazi dute beraien kasuan Gipuzkoako Foru Aldundia dela aipatutako erakundea. 
 

Hori horrela estatutuen hirugarrengo artikulua honela idatzita geratzea, hasiera batean, 
onartu du Gipuzkoako Ur Kontsortzioko Batzar Nagusiak, 2016ko urriaren 27an ospatutako 
bilkuran: 

“3. Artikulua. Nortasuna eta gaitasun juridikoa. 
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1. Kontsortzioak berezko nortasun juridikoa du eta jarduteko gaitasun osoa bere helburuak betetzeko. 

2. Sektore Publikoaren Araubide Juridikoari buruzko urriaren 1eko 40/2015 Legearen 120. 
Artikuluan ezarritakoaren xedeetarako, kontsortzioa Gipuzkoako Foru Aldundiari atxekita geratzen 
da. Foru arauak atxikitze horren edukia eta norainokoa zehaztuko du.” 

 
Kontsortzioak erabakia hartuta, kontsortzioan parte diren udalek aipatutako erabakia hartu 

behar dute. Eta Apirilaren 2ko 7/1985 Legearen, 47. 2. g) artikuluaren arabera,  erabaki hori 
gehiengo absolutuak onartu behar du onartutzat jotzeko. 
 

Hori horrela, Obra, Zerbitzu, Mantentze eta Auzoetako Batzordeak osoko bilkurari honakoa 
onartu dezala proposatzen dio: 
 

- Onartzea Gipuzkoako Ur Kontsortzioaren estatutuen 3. artikuluaren aldaketa, bere 
erredakzioa honela gelditzen delarik: 

“1.Kontsortzioak berezko nortasun juridikoa du eta jarduteko gaitasun osoa bere helburuak betetzeko. 
 2.Sektore Publikoaren Araubide Juridikoari buruzko urriaren 1eko 40/2015 Legearen 120. 

Artikuluan ezarritakoaren xedeetarako, kontsortzioa Gipuzkoako Foru Aldundiari atxekita 
geratzen da. Foru arauak atxikitze horren edukia eta norainokoa zehaztuko du.” 

 
- Jakinaraztea erabaki hau Gipuzkoako Ur Kontsortzioari. 

 
 
 
3.- ESPEDIENTE BATEN ERABAKI PROPOSAMENA, DEKLARATZEKO 
KOKALEKU BERRIA EGOKIA DELA GARAIAKO UR DEPOSITUAN TELEFONIA 
MUGIKORREKO TOKI BAT EZARTZEKO. (2016HHHH0091) 

 
Udal Plenoak, aho batez, Hirigintza, Ingurumen eta Mugikortasuneko Batzordearen ondoko 

diktamena onetsi eta akordio mailara jasotzen du: 

2016ko irailaren 8an Tokiko Gobernu Batzarrak erabaki zuen, “ORANGE ESPAGNE, 
SAU”k eskatuta, espediente bat hastea, deklaratzeko kokaleku berria egokia dela telefonía 
mugikorreko toki bat ezartzeko Garaiako ur deposituan.  

Espedientea jendaurrean jarri da iragarki baten bidez, argitaratua Gipuzkoako Aldizkari 
Ofizialean 2016ko irailaren 23an. 

Halaber, akordioa jakinarazi zaie “VODAFONE ESPAÑA, SAU”, “TELEFONICA 
MOVILES ESPAÑA, SAU” y “XFERA MOVILES, SA, konpainiei, esandako epean adierazi 
dezaten zer iritzi duten kokalekuaren egokitasunari buruz (geroago aldi batean beste batzuk ezarri 
behar badira). 

Emandako epean alegazioak edo erreklamazioak aurkezteko, eta iritzia emateko planteatu 
den kokalekuaren egokitasunari buruz, bakarrik erregistratu da idatzi bat VODAFONE ESPAÑA, 
SAU”k aurkeztua, labur esanda hau adierazten duena: 
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 Ez du interesik proposatutako kokalekuan, izan ere, gaur egun instalazio bat daukate Garaia 
gunean, leku egokian dagoena erabiltzaileek behar duten zerbitzua emateko, eta ez, ostera, 
proposatzen dena jakinarazpen honetan. 

 Orain proposatutakoak esan nahi izango luke okerrago erantzutea erabiltzaileei, eta orain 
ematen duten zerbitzuak okerrera egingo luke. Ondorioztatzen dute proposatutako 
kokalekua ez dela interesgarria VODAFONErentzat. 

 Mantentzen dute interesa lehen esandako tokian, nondik eskaintzen duten erabiltzaileek 
eskatzen duten zerbitzurik onena. 

 Ikusita zer txosten egin duten udaleko zerbitzu teknikoek eta kontuan hartuta hau guztia, 
“VODAFONE ESPAÑA, SAU”k esan dituenei buruz: 

 1.- Garaiako ur depositua dago lurzoru batean kalifikatuta dagoena hiritarrezin udalerriko hiri 
antolamenduko plan orokorrean; hortaz, leku horren egokitasun adierazpena, telefonia mugikorreko 
toki bat ezartzeko, tramitatzen ari da plan orokorraren hirigintza araudian halako lurzoruen gainean 
xedatutakoaren arabera. 

 2.- Telefonia mugikorreko toki hori, aipatu duena “VODAFONE ESPAÑA, SAU”k 
idatzian, Goiru kalea 1eko eraikinean dago, udalerriko hiri antolamenduko plan orokorrean 
hiritargarri sailkatutako lurzoruan. Toki hori jarri da eduki barik nahitaezko udal baimena eta lotua 
dago prozedura bati hirigintza legezkotasuna berriro ezartzeko, aldatzen ari dena une honetan 
(administrazioarekiko auzi errekurtso batekin, VODAFONEk jarria).  

 3.- Espedientearen tramitazioa, une honetan egiten ari dena, ez da baliozkoa, eta nahikoa ere 
ez telefonia mugikorreko tokiak non ezarri onartzeko hiri lurzoruan, plan orokorreko araudian 
xedatutakoaren arabera. 

4.- “VODAFONE ESPAÑA, SAU”k idatzian aurkeztutako argudioetatik ezin da 
ondorioztatu kokaleku berria telefonia mugikorreko tokia ezartzeko Garaiako ur deposituan ez dela 
egokia halako instalazioak jartzeko. Gainera, gainerako operadoreek ez dute ezer adierazi horren 
aurka. Hortaz, hor diraute egitateek eta fundamentuek, prozedura honen tramitazioa ekarri zutenak. 

Aurrekoan oinarrituta, egokia da onartzea kokaleku berri horren egokitasun adierazpena 
telefonia mugikorreko toki bat jartzeko. 

 Hirigintza, Ingurumen eta Mugikortasuneko Batzordeak proposatzen dio udaleko osoko 
bilkurari akordio hau hartzea: 
 
 I.- Onartzea kokaleku berriaren egokitasun adierazpena telefonia mugikorreko tokia 
ezartzeko Garaiako ur deposituan.  
 
 Jakinaraztea akordio hau telefonia mugikorreko operadore nagusiei (“ORANGE 
ESPAGNE, SAU”, “VODAFONE ESPAÑA, SAU”, “TELEFONICA MOVILES ESPAÑA, 
SAU” eta “XFERA MOVILES, SA”), jakin dezaten akordioaren berri, geroago halakorik jarri behar 
izanez gero. 
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4.- PROPOSAMENA BEHIN BETIKO ONARTZEKO AGIRI BERRIA HIRI 
ANTOLAMENDUKO PLAN BEREZIAREN ALDAKETA PUNTUALARI BURUZ 
A.E.78 - ZABALETA (LEHEN A.E.104) EREMUAN. (2015HPBE0001) 
 

Udal Plenoak, aho batez, Hirigintza, Ingurumen eta Mugikortasuneko Batzordearen ondoko 
diktamena onetsi eta akordio mailara jasotzen du: 
 

 2016ko irailaren 29an, Tokiko Gobernu Batzarrak erabaki zuen hasiera batean onartzea hiri 
antolamenduko plan bereziaren lehen aldaketaren agiri berria, AE 78-ZABALETA (lehen AE 104) 
eremuan, sustatua “Inmobiliaria Txomintxu, SL”k, puntualizazio batzuekin, eta agiri hori jende 
aurrean jartzea.  
 
 Jendaurreko aldian aurkeztu dira hainbat alegazio idatzi, horien edukiak izanik, laburtuta, 
hauek: 

1.- Idatzia, INMACULADA ARREGI AGIRIANO-ZABALA andreak aurkeztua: 

- Adierazten du ez dakiela zer-nola eragingo dion plan bereziaren aldaketak Ibaiondo 
etxebizitzaren partzelari (etxebizitzako ibilgailuen eta oinezkoen sarbidea), baita ere, zergatik 
planteatzen den botatzea etxeari erantsia dagoen eraikina. Horregatik, eskatzen du ez botatzeko 
etxeari erantsia dagoen eraikina, eta ixteko guztiz partzela, orain dagoen bezala, eta neurri batzuekin, 
beteko dutenak araudia zaraten kontra, dagozkion panelekin. 

- Halaber, jakinarazten du bidegorriaren exekuzio aldian, etxebizitzaren eremuan, laga zituela 
328,05 m2 hura exekutatzeko (eransten du lagapen agiriaren kopia). 

- Azkenik, eskatzen du alegazioak, jabe bakoitzak egindakoak, banaka erantzun daitezela eta 
ez garatu behar den eremuko afektatu guztiei.  

2.- Idatziak, MARCELINO AMOZARRAIN KORTABARRIA jaunak aurkeztuak: 

- Adierazten du partzela baten jabea dela, AE 104 Zabaleta eremuan sartua, zeinetan egiten 
den jarduera bat, Carrocerías Danona izenekoa. Kontuan izanik erabilera xehatua onargarria dela, 
proposatutako aldaketak finkatzen dituela eraikina eta Calderería Epeleren jarduera, eskatzen du 
Calderería Epele-ren tratamendu bera aplikatzeko Carrocerías Danona-ri, eta dagozkion aldaketak 
egiteko plan horretan, Carrocerías Danona-ren eraikina eta jarduera finkatzeko. 

- Era berean, agertzen da guztiz kontra gutxieneko partzelako irizpideak jartzearekin aldaketa 
puntualean, zeren bere iritziz ez dago indarrean dauden hirigintza planeamenduetako batean ere, 
aplikagarriak eremuan, ezein araurik ez aurreikuspenik aldaketa hori justifikatzeko. 
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- Azkenik, adierazten du ekonomia eta finantza bideragarritasuneko azterketak, aldaketa 
puntualean datorrena, ez dituela betetzen legezko baldintzak, exijitzen direnak kontsideratu ahal 
izateko baieztatzen duela balizko oreka bat dagoela kargen eta eskubideen artean; eta, hortaz, 
proposatutako aldaketaren ustezko ekonomia bideragarritasuna. 

Idatzia, “CALDERERÍA EPELE, SL”k aurkeztua: 

- Adierazten dute antolatu dela bide bat eraztun forman, noranzko bakarrekoa, zeinak 
behartzen duen hori guztia egiten sartu gura duzunean partzela batean, eta, gainera, haren zabalera 
da konprometitua, zeren zalantza dago ibilgailu astunen biratze aukerari buruz. Horregatik 
guztiagatik, eskatzen dute bideak noranzko bi izateko. 

- Bestetik, adierazten dute partzelen forma irregularrak behartze duela obra zibileko lan 
handiagoak egiten, eta, bestalde, partzelen diseinua erregularizatuz gero haiek aurreko alegazio 
batzuetan proposatutako planteamenduaren arabera, ekarriko luke urbanizazio kostuak merkatzea, 
ondorio aipagarririk gabe geroago egin daitezkeen eraikuntzetan. Hortaz, eskatzen dute partzelak 
erregularizatzeko, konplexutasun eta ondorio ekonomiko handiagoko obra zibilik ez egiteko. 

- Azkenik, eskatzen dute aztertzeko aukera bat jarduna bi exekuzio unitate independentetan 
zatitzeko, arreta jarriz erabilera xehatu bereiziei (industria erabilera arrunta eta mistoa), A eta B bi 
partzeletako bakoitzarentzat proposatzen direnak. 

 Bestalde, espedientean jasota datoz txostenak, eskuratuak arlokako eskumeneko 
administrazioetatik: Gipuzkoako Foru Aldundiko Bide Azpiegituren Departamentua eta Ura – 
Uraren Euskal Agentzia. 
 
 Gainera, Eusko Jaurlaritzako Ingurumen Administrazioko Zuzendaritzak eman du 
ingurumen estrategia txosten bat planari buruz, sustatzaileak aurkeztutako ingurumen estrategia 
agirian oinarrituta. 
 
 Ikusita zer txosten egin duten udaleko zerbitzu teknikoek, zeinetan aztertzen dituzten 
alegazioak, eta 
 
 KONTUAN HARTUTA, INMACULADA ARREGI AGIRIANO-ZABALA andrearen 
alegazioei dagokionez: 

1.- Tramitatu zenean Planeamendu orokorra (Hiri Antolamenduko Plan Orokorra) eta 
xehatua (AE 104 – Zabaleta eremuan Hiri Antolamenduko Plan Berezia), interesdunak egindako 
alegazioak onartzearen ondorioz eta akordio moduan, erabaki zen finkatzea etxebizitza eta ez 
finkatzea garajea, ez baitzen bateragarria proposatutako antolamenduarekin. Erabaki horrek, gainera, 
ez du baldintzaturik lursailak laga izana bere garaian partzelako jabeak oraingo bidegorria egiteko.  
Horregatik, plan berezia aldatzearena planteatu da goian aipatutako akordioaren baldintzetan, 
egokien jotzen dena. 

2.- Erreibindikatzen den lurzoru lagapen aurreratuari dagokionez, hura sartuko da 
espedientean, baina balioan sartuko da birpartzelazioa egiten denean, plan berezia garatzetik 
ateratzen dena. 
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3.- Antzera, eskaerak ateratzen den partzela ixteko eta haren diseinua sartuko dira ere 
espedientean, kontuan hartu daitezen urbanizazio proiektua idazteko orduan. 

4.- Alegazioak banaka erantzutearen gaia da gai bat, gardentasunaren ikuspegitik, zaila dena 
justifikatzeko, betiere errespetatzen badira mugak, ezarrita daudenak legerian datuak babesteari 
buruz. 

5.- Azaldutako arrazoietan oinarrituta, egokia da, batetik, ez onartzea alegazioak, eta, bestetik, 
gehitzea espedienteari ekarpenak, kontuan hartu daitezen urbanizazio eta birpartzelazio proiektuetan. 

 KONTUAN HARTUTA, alegazioei buruz, MARCELINO AMOZARRAIN 
KORTABARRIA jaunaren idatzietan jasota datozenak: 

1.- Lehen diseinuetatik, inguruko hirigintza plangintzako helburuetako bat izan da 
sentsibilitatearena aprobetxamenduak optimatzearren, bi arrazoirengatik. Ikuspegi publikotik, 
espazio okupatuak behar bezala zikinez betetzeko eta ez sailkatzeko lurzoru gehiago, batetik, eta ez 
sortzeko espazio publiko zolatu ez funtsezkorik, behar dutenak mantentze lana administrazioaren 
kontura, bestetik. Hirigintza kudeaketaren ikuspegitik eta jabetzaren eskubidearen errespetuaren 
ikuspegitik, eskubide horiek ez gutxitzeko, bai aukera badute garatzeko, bai kalte-ordainda jaso behar 
badute ez egiteagatik. 

2.- Ildo horretan, eremuaren antolamenduak diseinatzen du bide sistema bat, ateratzen diren 
partzeletan sartzeko, bateragarria ez dena Carrocerias Danona mantentzearekin. Gainera, kontuan 
hartu behar da jarduera horrek, hau da, Carrocerías Danona-rena, udal artxiboan daukagun 
informazioaren arabera, gaur egun ez du lizentziarik (prekarioa edo ez), eta ez dago legeztatuta, eta 
horren ondorioz, ez dago beharrik leku hori mantentzeko jardueraren bat jarraitzeagatik, hori guztia 
albora utzi gabe izan daitezkeen eskubideak birpartzelazioa egiten den unean. 

3.- Bestalde, beharrezkoa da esatea plan berezi guztien xedea dela, hain zuzen ere, eremu 
bateko antolamendu xehatua onartzea hirigintza erabakiak ezarriz, ezarrita daudenak Lurzoruaren eta 
Hirigintzaren 2/2006 Legean, eta horien artean dago partzelaren gutxieneko azalera ezartzearena; 
hortaz, ez badago prebiziorik justifikatzen duena,  ez dago arrazoirik ez betetzeko erabaki hori. 

4.- Azkenik, planeamendu tramitatu bitartean, bai orokorra (Hiri Antolamenduko Plan 
Orokorra), bai xehatua, behin betiko onartua AE 104-Zabaleta eremuan Hiri Antolamenduko Plan 
Berezia), aztertu zen eremuaren ekonomia bideragarritasuna. Oraingo aldaketa puntualak, 
osotasunean aztertua, ez du gehitzen eraikigarritasuna, ez ditu gehitzen kargak era nabarmenean; 
hortaz, ez luke eragin behar bideragarritasunean, bere garaian aztertua. Edozelan ere, jarduera 
urbanizatzailearen geroko programaren helburuetako bat da aztertzea ekonomia eta finantza 
bideragarritasuna, eta baloratuko dira jardunaren ondasun eta eskubide guztiak; hortaz, momentuz ez 
da beharrezkotzat jotzen azterketa handiagoa.  

Azaldutako arrazoietan oinarrituta, egokia da ez onartzea alegazioak, eragotzi gabe 
aipatutakoa berriro aztertzea geroko hirigintza agirietan. 

1.- KONTUAN HARTUTA, alegazioei buruz, “CALDERERÍA EPELE, SL”ren idatzian 
jasota datozenak: 
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Tokiko Gobernu Batzarrak, 2016ko irailaren 15ean egindako bilkuran, erabaki zuen alegazioa 
onartzea, bideari dagokionez, “Calderería Epele, SL” enpresak egina, proposamena egokitzat jotzeari 
buruz, perimetro bide bat sortzeko, zirkulazioa errazteko noranzko bakarrean eta zaku hondorik 
gabe. Ikusita alegazio berria, aztertu egin da, eta ulertzen da sortu behar diren gehiegizko ibilbideak 
eta haien ondorioak gutxitzeak ez duela justifikatzen horrek behar duen gehiegizko inbertsioa. Are 
gehiago kontuan hartzen badugu arazoak, biraketa erradioei buruz, dagoeneko jasota daudela, y egin 
daitezkeela era finago batean urbanizazio proiektuan. 

2.- Alderik esanguratsuena, Epelek planteatutako partzelazio proposamenaren artean eta 
hasiera batean onartzeko den agiri honetan jasotakoaren artean, zentratzen da B partzelarako 
proposatu zen banantzean, azalera txikiagoko azpipartzeletan. Edozein kasutan ere, gutxieneko 
partzela erabakitzeak, ezarria duena aldaketak, utziko luke egiten geroago banantze bat, beharrezkoa 
izanez gero edo egokitzat joz gero, B partzelarena, proposamen hartan jaso bezala. Hortaz, ez da 
beharrezkoa aldaketarik egitea planeamenduan. 

3.- Ez da beharrezkoa zatitzea eremua bi exekuzio unitatetan, dauden erabilera xehatuak 
bereizteagatik (industria erabilera arrunta eta mistoa), are gehiago, udalak eskuratutako datuen 
arabera, borondatea dagoenean oin berriko obrak egiteko bai A partzelan, bai B partzelan. Gainera, 
lehen begiratu batean ematen du interesgarria izango litzatekeela, ia denontzat, proposatutako 
urbanizazioa exekutatzea batera. Edozelan ere, jarduera urbanizatzaileko geroko programak, 
beharrezkotzat joz gero, mugatu litzake exekuzio unitate bereiziak, egokitzat joz gero.Azaldutako 
arrazoietan oinarrituta, egokia da ez onartzea alegazioak, eragotzi gabe aipatutakoa berriro aztertzea 
geroko hirigintza agirietan. 

Ikusita zer ezartzen duen Eusko Legebiltzarreko 2/2006 Legeak, 97. eta 95-96. artikuluetan, 
Lurzoruari eta Hirigintzari buruz, eta 7/1985 Legeak, apirilaren 2koa, Toki Araubidearen oinarriak 
arautzen dituena, 22.2c) artikuluan,  idatzia 11/1999 Legeak, apirilaren 21ekoa.   

Hirigintza, Ingurumen eta Mugikortasuneko Batzordeak proposatzen dio udaleko osoko 
bilkurari akordio hau hartzea: 

I.- Erantzutea alegazioei, egin direnak hasiera batean onartutako agiri berriari buruz, AE 78 – 
ZABALETA eremuan (lehen AE 104) HIRI ANTOLAMENDUKO PLAN BEREZIAREN 
LEHEN ALDAKETA, Kontuan hartutakoetan jasotako baldintzetan, goian azalduak. 

II.-  Behin betiko onartzea agiri berria, HIRI ANTOLAMENDUKO PLAN 
BEREZIAREN LEHEN ALDAKETArena AE 78 - ZABALETA (LEHEN AE 104) EREMUAN. 

1.- Zortasun bat ezarri behar da B partzelan, bermatzeko sarbidea Zabaleta baserriko 
partzelanik 4369011 partzelara. 

2.- Ordenantzetan jaso beharko da aukera dagoela aparkaleku erabilera baimentzeko 
estalkian, eta haren erregulazioa. 

3.- Gehitu beharko da proposamena errekalde zatia zaharberritzeko, urbanizazio proiektuan 
kontuan hartu dadin berriro landaretza jartzea, ingurumen estrategia txostenean adierazitako 
baldintzetan. 
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Puntualizazio horiek jaso beharko dira testu bateginean, zeina egin beharko duen sustatzaileak 
eta aurkeztu HILABETEko epean (akordioa jakinarazten denetik aurrera) udalean. 

III.- Bidaltzea aipatutako testu bateratuaren ale bat Gipuzkoako Foru Aldundiko Lurralde 
Antolaketa eta Sustapeneko Departamentura, dagokion erregistroan gordetzeko. 

IV.- Onartutako aldaketa indarrean sartzeko, argitaratzea akordioa, behin betiko onartua, 
Gipuzkoako Aldizkari Ofizialean. 

 

 
5.- 2016KO AURREKONTUAREN EXEKUZIO EGOERARI BURUZKO 
INFORMAZIOA, 2016-09-30ean.(2016RBAR0044) 
 
2016ko aurrekontuaren exekuzio egoerari buruzko informazio bidaltzen du batzordeak 2016-09-30ari 
buruz, zenbaki laburpen hauen arabera: 

      

A - GASTUAK (Datuak mila eurotan)    

      

A.1 - ITXITAKO URTEALDIETAN DAUDEN ORDAINDU GABEKO GASTUAK (AURREKO 

URTEALDIETAKOAK)(Aukea sartuta) 

      

ZENBATEKOA 

GUZTIRA 

ORDAINKETA 

GUZTIRA 
BAJAK 

ORDAINDU 

BARIK 2016-09-

30EAN 

   

1.788,66 1.696,73 -1,51 90,42   

 94,86% -0,08 5,06%   

      

A.2 - TXERTATUTAKO KREDITUAK (EXEKUZIOAN DAUDEN GASTUAK, 2015KO AURREK. 

LIKIDAZIOTIK) 

 

      

ZENBATEKOA 

GUZTIRA 
BAIMENDUA 

ERABILIA 

(adjudikatua) 

ONARTUTAKO 

OBLIGAZIOAK 

(exekutaturik) 

ORDAINDUA SOBERAKINA 

2.535,87 2.476,95 1.887,43 1.027,88 1.027,88 58,92 

 97,68% 74,43% 40,53% 40,53% 2,32% 

      

A.3 – 2016KO URTEALDI KORRONTEA EDO AURREKONTUA (mila euroan)   

 

KAPITULUA AURREK. GASTU 

BAIMENDUA 

GASTU 

ERABILIA 

(adjudikatua) 

AGINDUTAK

OA 

(exekutaturik) 

ORDAINDUA  ERABILGARRI 

I Pertsonalaren 

gastuak 

10.947,05 8.090,65 8.090,65 8.090,65 8.059,93 2.856,40 

 100% 73,91% 73,91% 73,91% 73,63% 26,09% 

II Ondas. eta zerb. 

erost. 

10.192,30 8.080,25 7.791,80 6.136,10 5.643,83 2.112,05 
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 100% 79,28% 76,45% 60,20% 55,37% 20,72% 

III Maileguen inters. 27,13 14,43 14,43 14,43 14,43 12,71 

 100% 53,19% 53,19% 53,19% 53,19% 46,81% 

IV Transferentzia 

korronteak 

4.931,51 3.094,26 3.092,96 2.819,51 2.673,79 1.837,25 

 100% 62,74% 62,72% 57,17% 54,22% 37,26% 

V Kreditu globala 4,59 0 0 0 0 4,59 

 100%     100% 

VI Inbertsioak 7.097,50 3.318,17 2.323,60 623,36 591,62 3.779,33 

 100% 46,75% 32,74% 8,78% 8,34% 53,25% 

VII Kapit. 

transferentziak 

793,90 744,89 744,89 744,89 495,06 49 

 100% 93,83% 93,83% 93,83% 62,36% 6,17% 

VIII .Finant. aktib. 265 188,51 188,51 34,28 34,28 76,49 

 100% 71,14% 71,14% 12,94% 12,94% 28,86% 

IX Mailegu amortz. 714,83 539,94 539,94 539,94 539,94 174,89 

 100% 75,53% 75,53% 75,53% 75,53% 24,47% 

URTEALDI 

KORRONTEA 

GUZTIRA 

34.973,82 24.071,10 22.786,78 19.003,16 18.052,87 10.902,71 

 100% 68,83% 65,15% 54,34% 51,62% 31,17% 

URTEALDI 

KORRONTEA + 

TXERTATUTAKO 

KREDITUAK 

GUZTIRA 

37.509,69 26.547,05 24.674,21 20.031,04 19.080,75 10.931,64 

 100% 70,77% 65,78% 53,40% 50,87% 29,13% 

 

 

A.4 – DATOZEN EKITALDIAK (mila euroan) 

   

URTEA 
GASTU 

BAIMENDUA 

GASTU 

ERABILIA 

2017 628,81 172,81 

  27,48% 

2018 11,89 11,89 

  100% 

2019 90 90 

  100% 

GUZTIRA 

DATOZEN 

EKITALDIAK 

730,70 274,70 
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  37,59% 

 

 

 

 

 

 

 

 

B – DIRU SARRERAK 

 ,     

      

B.1 ITXITAKO URTEALDIETAN DAUDEN ORDAINDU GABEKO SARRERAK (AURREKO URTEALDIETAKOAK) 

      

ZENBATEKOA 

GUZTIRA 

KOBRANTZAK 

GUZTIRA 
BAJAK 

KOBRATZEKO 

DAUDENAK 

2016-09-30n 

  

7.227,42 3.353 646,,74 3.227,68   

100% 46,39% 8,95% 44,66%   

      

      

B. 3 2016KO URTEALDI KORRONTEA -  AURREKONTUA (mila eurotan)  

      

KAPITULUA AURREK. 

ONARTUTAKO 

ESKUBIDE 

GARBIAK 

(likidatutako diru-

sarrerak) 

KOBRANTZA 

GARBIAK (% 

onartutako 

eskubideei 

buruz) 

KOBRATZEKO 

DAUDENAK (% 

onartutako 

eskubideei buruz) 

AURREK. 

DESBIDERATZ. 

I Zuzeneko zergak 7.672,64 7.449,32 6.038,04 1.411,28 -223,32 

 100% 97,09% 81,05% 18,95% -2,91% 

II Zeharkako zergak 650 557,07 193,67 363,39 -92,93 

 100% 85,70% 34,77% 65,23% -14,30% 

III Tasak eta 

prezioak 

7.120,82 5.929,23 5.597,48 331,75 -1.191,60 

 100% 83,27% 94,40% 5,60% -16,73% 

IV Transferentzia 

korronteak 

15.016,36 11.285,77 10.962,34 323,41 -3.730,60 

 100% 75,16% 97,13% 2,87% -24,84% 

V Ondare. sarrerak 178,60 104,26 90,14 14,12 -74,34 

 100% 58,38% 86,46% 13,54% -41,62% 

VI Inoren. errealak. 230,30 51,51 28,33 23,18 -178,79 
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 100% 22,37% 55% 45% -77,63% 

VII Kapit. transf. 253,06 20,99 3,61 17,37 -232,07 

 100% 8,29% 17,20% 82,75% -91,71% 

VIII Finan. akt. 

aldak. 

603,99 527,50 519,71 7,79 -76,49 

 100% 87,34% 98,52% 1,48% -12,66% 

IX Maileguak 876,81    -876,81 

 100%    -100% 

URTEALDI 

KORRONTEA 

GUZTIRA 

32.602,58 25.925,63 23.433,32 2.492,31 -6.676,96 

 100% 79,52% 90,39% 9,61% -20,48% 

DIRUZAINTZAKO 

SOBERAKINA, 

2015KO 

LIKIDAZIOKOA 

4.916,97     

      

URTEALDI 

KORRONTEA + 

SOBERAKINA + 

TXERTATUTAKO 

ZORDUNKETAK 

GUZTIRA 

37.516,56 25.925,63 23.433,32 2.492,31 -11.593,93 

 100% 69,10% 90,39% 9,61% -30,90% 

      

 

 
6.- INFORMAZIOA 2016KO AURREKONTUAREN KREDITU ALDAKETEN 
ESPEDIENTEEI BURUZ, 2016KO 3. HIRUHILEKOAN ONARTUAK TOKIKO 
GOBERNU BATZARRAK. (2016RBAR0043) 

 
2016ko Aurrekontua Betetzeko arauen, 4. atalean, 9. artikuluan ezarritakoaren arabera, 

Tokiko Gobernu Batzarrak onartutako kreditu aldaketen espedienteei buruzko informazioa 
Udalbatzarrari hiruhilero bidaltzeari dagokionez, Ogasun Batzordeak, kronologiaz ordenaturik, 
2016ko 3. hiruhilekoan onartutako espedienteen laburpen honen berri ematen dio Udalbatzarrari: 

 
- Tokiko Gobernu Batzarraren akordioa, 2016-07-21koa, onartzen duena 7.000 €-an 

handitzea “1.0900.622.323.00.00 – Hezkuntza inbertsioak” kontu sailaren diru-kopurua, 
“1.0602.625.920.00.00 – Artxibo berria, altzariak” kontu-sailetik bideratutako kreditu 
transferentziaren bidez. 

 
- Tokiko Gobernu Batzarraren akordioa, 2016-07-28ko, 2012an kotizatu gabe gelditu ziren 

Elkarkidetza kuota ordainketaren ordaintzea onartzen duena, horretarako lehenengo kapituluko 
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zenbait kontusail 234.419,93€-an gehitzen dira, gehikuntza hori kreditu gaikuntzaren erregimenean 
finantzatu delarik (2013an sortutako funtsarekin finantzatuta). 

 

 
7.-IRABAZI ETA BALEIKE UDAL TALDEEK AURKEZTUTAKO MOZIOA, 
LAIKOTASUNAREN INGURUAN. (2016SMOZ0019) 

 

 
Mozio honen helburua da babestu eta sustatzea pertsona guztien kontzientzia askatasuna, bait ere, 
ezartzea erakunde publikoen legitimitate sekularra, udal eremuan. 
 
Kontuan hartu behar da udalerriak direla gaur egun gizarte aldaketen aitzindariak, eta gehien egiten 
dutenak. Estatuak aurrera egin dezan, eta egiten dituzte proposamen hausgarrienak eta ekimenak 
gizartea aldatzeko, hala nola Hiri babeslekuen sarea, animaliak babesteko, hirien sarea osasunean 
aldatzeko, edo udalerrien sarea sexu esplotaziorako emakumeen eta neskatoen trafikotik aske 
izateko. 
 
Adierazten dugu, oraingo Konstituzioan agertu bezala, Estatuak ez duela konfesiorik eta udalak 
direla funtsezkoak Estatuan. Hortaz, udalean laikotasuna da modu bat herritar guztiak 
ordezkatzeko, eta ez bakarrik herritarren zati bat, sinesmen erlijioso jakin batzuk dituena. 
 
Gure udal taldeetan sinetsita gaude ekimen honekin “irekitzen dela prozesu oso inportante bat, 
bere lekuan jartzeko indarrean dagoen legeriak dioena, Estatuaren ez-konfesionaltasuna”. 
 
Kontuan hartzen badugu zer ezartzen duen oraingo konstituzioak, 16.3 artikuluan, “Estatuaren ez-
konfesionaltasuna”, “ezein konfesioak ez du izango estatu izaerarik”, Arrasateko Udalak helburu 
demokratikotzat du sustatzea kontzientzia askatasuna eta gure erakundea independentea izatea 
edozein erlijiotatik edo ideologia partikularretatik, izan ere, errespetua zor dio ideologia 
aniztasunari, udalerri honetako herritarren uste sendoen eta sinismenen aurrean. 
 
Horregatik guztiagatik, mozio hau aurkeztu dugu, Arrasateko Udaleko osoko bilkurak onartu 
dezan: 
 
Mozioa 
 

1. Ekitaldi publiko ofizialak izango dira bakar-bakarrik zibilak eta konnotazio erlijiosorik 
gabekoak. 

 
2. Ezein agintari publikok edo funtzionariok ez du parte hartuko, halako izaeraz, ekintza 

erlijiosoetan. 

 

 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
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Interbentziorik? 

 
J.L MERINO (IRABAZI): 
 
Hubiera preferido que se hubiera tratado la siguiente moción antes porque me parece de risa, una 
broma presentar una moción como no al PNV, no le viene bien, no le gusta, no está de acuerdo con 
ella pues presenta otra casi en los mismo términos que no vienen a cuento porque al fin al cabo esta 
moción no dice absolutamente nada de lo que se propone en la siguiente no coarta ni dice que las 
tradiciones según vosotros tradiciones con esta moción no se harían, incluso dejarían de hacerse y por 
lo tanto no entiendo a que habéis presentado la moción ¿no? 
 
En esta moción lo único que se pretende como dice la exposición de motivos hay mucha gente que no 
confiesa con ninguna religión o hay diversas religiones y la institución como tal tal como dice la 
Constitución en el artículo 16.3 no tiene porque estar condicionada por ninguna religión. 
 
Yo no le digo a la Alcaldesa o cualquier concejal que no vaya a ningún acto religioso a nivel privado, a 
nivel personal pueden ir a donde quieran pero si decimos en esta moción como institución como tal no 
deberíamos de hacerlo ¿no? Por respeto a las demás confesiones y a la conciencia de los demás 
ciudadanos. 
 
Por lo tanto, no voy a seguir me parece como os he dicho de risa la siguiente yo creo que en esta no se 
coartaba absolutamente nada.  

 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 

 
Beste interbentziorik? 

 

 
A.EZKURRA (EAJ-PNV): 
 
Arratsaldeon guztioi. Alkatea andrea, mahai kideok, herritarrok zuzenean gugana erantzuna gure gain 
bota duzunez Merino jauna erantzuna ere erantzungo dizut. 
 
Egia esan, zuk de risa esaten duzun moduan guk zure mozioa guztiz errespetu osoz hartu genuen zure 
mozioari aurreko astean deitu genizun esanez guretzako hanka motz geratzen zala eta sartu nahi genuela 
beste puntu bat. Zuk ezezko borobila esan zenigun ezetz, ez zenutela onartzen beste ezer sartzea eta 
horregatik errespetu osoz zuen mozioari guk ez diogu babesa emango eta beste mozioa bat sartu dugu 
eta guk eskatzen dugun bakarra da guk mozio hau errespetu osoz tratatzen dugun moduan zuk ere 
hurrengokoa baina orain mozio honetan oinarrituko naiz hori gertatu zana. 
 
Eskatu genizuen osotasun bat guretzako osotasuna ez zuen erreflejatzen puntu bat gehiago sartu nahi 
genuen ezezkoa eman zenigun eta beste mozio bat ateratzea erabaki genuen. Beraz, gu mozio honi ez 
diogu babesarik emango. Besterik ez. 
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M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 

 
Beste interbentziorik? 
 
E.BARBERENA (EH-BILDU): 
 
Arratsaldeon denoi. Egia esan gaixak badauka bere mamia ez? Eta guk buelta bat eman dotzagu agian 
herritarrek ez dakite baina bada gai bat azkeneko hilabeteetan behintzat udal barne mailan talde artean 
behin baina gehixautan irten dana ez?  
 
Eta dinogu dala gai mamitsua garelako jabe EH-Bildun baita be bai herri ezberdinetan gaia modu 
ezberdinetan hartzen dalako, besterik beste, badaukalako bere ertzak ez? Non hasten da laikotasunaren 
auzia non hazten da norberaren askatasun erlijiosoa, non dauden baldintzak eztabaida hau emateko 
ganoraz.  
 
Guk uste dugu norabidea bai izan behar dela laikotasunaren aldekoa eta uste dugu Arrasaten bagazela 
baldintzatan urrats hauek emateko. Era berean, gure iritziz onena litzake herritarrak izatea fededunak 
kasu bakoitzean ekimenaren antolatzaileak eta udal ordezkariak hartu beharko geunkela parte nahi 
izanez gero, noski herritar moduan hortxe bat egiten dut Juan Luisek esan dauenakin. 
 
Arantzazura dagoela peregrinazioa ondo herritarrak antolatuta bada baina gero ez daixela egon bankada 
bat udal ordezkariendako gordea, adibidez, adibide bat jartzeagatik da eta guk ikusten dugunez bi 
mozioak dazenak erreskadan diela gai igualan bi ertz bueno gu momentuz honekin esango dugu guk 
babesten dugula mozioa eta gero beste ertz batzuk hurrengo mozioan joango gara ikusten.  

 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 

 
Beste interbentziorik? 

 
O.GARCIA (PSE-EE): 

 
Arratsaldeon guztioi. Buenas tardes nosotros estamos completamente de acuerdo en que las 
instituciones tienen que tender a la laicidad más que nada porque representamos a todos y a todas las 
ciudadanos y ciudadanas del municipio y como tal bien acudimos a todos los actos religiosos de 
cualquier confesión o no acudimos a ninguno. 
 
Nosotros los socialistas creemos que el camino no es “rendir pleitesía” a ninguna religión con lo cual 
estamos a favor de la laicidad de la institución de la misma manera que estamos a favor de la laicidad 
creemos que las instituciones tienen que ser totalmente asépticas y tampoco desde ningún institución se 
debería de amparar o dar difusión a ningún contenido político de una sola parte de la población. 
 
Agradecer a las personas que han presentado la moción al contrario de lo que has dicho tu Anuska la 
disponibilidad que han tenido para trabajarla me parece que ha sido la primera vez que nos hemos 
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conseguido poner de acuerdo en una moción, también es verdad que la veníamos trabajando desde 
meses atrás con lo cual esa laxitud o esa malgutasuna, esa predisposición a poder dialogar se agradece, 
se agradece también que se hayan sacado cosas con las cuales pues mi partido no comulgaba para 
propiciar que podamos apoyarla y ya que habéis hablado de la siguiente moción. 
 
Si son muy parecidas pero no son exactamente lo mismo es verdad que la semana pasada estando y 
presente se te llamo, se te dijo a ver si podíamos completar y dijiste que no. Estas en todo tu derecho 
vosotros sois los que habéis presentado la moción y la presentareis en los términos que habéis elegido. 
 
A mí no me parece de risa que haya otro partido que haya presentado una moción distinta, me parece 
que aquí todos tenemos derecho y además estamos obligados a representar a las personas que nos han 
votado y desde ese respeto de la representatividad que representamos. Yo creo que no hay risa posible 
hay otras mociones que se han presentado que podíamos haber dicho lo mismo, podíamos haber dicho 
que daban risa y no lo hemos hecho por respeto. Igual yo sí pero bueno nada más.  
 
Simplemente decir que vamos a ampararla. 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 

 
Beste interbentziorik? 
 
J.L MERINO (IRABAZI): 
 
Habéis dicho que es verdad llevamos tiempo con el tema de esta moción en la Junta de Portavoces 
llevamos tiempo, esta moción tenía 15 puntos la hemos rebajado al mínimo posible para que sea el 
primer paso que se dé un Arrasate hacia la laicidad de la institución no a tu laicidad de la institución.  
 
De 15 puntos lo hemos rebajado a dos que son esenciales es que ningún cargo público acuda como tal a 
ningún acto religioso no es más. Y ningún funcionario de este ayuntamiento lo haga tampoco como tal. 
A nivel individual, a nivel personal lo puede hacer el que quiera y con todo el respeto del mundo. Solo 
era eso. Vosotros no lo habéis entendido habéis entendido que se van a joder las fiestas de San Juan, 
Santo Tomas y todas las demás porque en la siguiente moción todo el santoral viene pero bueno esa no 
era la idea de la moción. 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 

 
Beste interbentziorik ez baldin badago bozkatzera pasatuko gara. 

 

 

Bertaratuak 21  

Aldeko botoak: 13 EH-BILDU (7),PSE-EE (3), BALEIKE (2) eta IRABAZI (1) 

Kontrako botoak: 8 EAJ-PNV (8), 

Abstentzioak:   
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Beraz, onartzen da. 

 
8.-EAJ UDAL TALDEAK AURKEZTUTAKO MOZIOA, ARRASATEKO USADIOEN 
ALDE. (2016SMOZ0021) 

 
Arrasatek badauzka jaiekin eta kulturarekin lotutako hainbat usadio eta ohitura, oso maitatuak 
direnak arrasatearren artean. 
 
Horietako hainbat usadio eta ohiturek izan zuten erlijioarekin lotura bat iraganean, baina 
dagoeneko, herrian errotu dira bertako kulturaren zati garrantzitsu bihurtuz eta usadio edo ohitura 
izatera pasatuz. 
Kontsideratu daitezke horietako hainbat ekitaldi gure herriko ondarearen zati nabarmen. 
 
Horien adibide dauzkagu herrian ospatzen diren jai gehienak, eta jai horiekin lotuta hainbat ekitaldi: 
 

 Ekainaren 24a, Sanjuanak, herriko jai nagusiak direnak. 

 Maritxu kajoi: 1977. Urteaz geroztik ospatzen den jaia. 

 Abenduaren 6an San Nikolas eguna ospatzen da (eguerdian udaletxeko balkoian bolo boloa 
egiten da.) 

 Abenduaren 22a, Santamasak. 
 
Auzoetako jaiak: 
 

 Urtarrilaren 29a, Meatzerrekako san balerio. 

 Otsailaren 5a, Gesalibarren Santa Ageda. 

 Maiatzaren 1a, San Andres. 

 Maiatzaren 15a, Musakolan San Isidro. 

 Uztailaren 18a, Santa Marina auzoan Santa Marina. 

 Uztailaren 22a, Maalako Errebalan Maria Magdalena. 

 Uztailaren 26a, Ferrerias kalean Santa Ana 

 Abuztuaren 3a, Udalan San Esteban 

 Abuztuaren 24a, Uribarrin San Bartolome. 

 Irailaren 29a, Garagartzan San Migel 

 Abenduaren 10a, Bedoñan Santa Eulalia. 
 
Hala ere. Arrasateko Udalak kontzientzia-askatasuna eta demokratikoa sustatu nahi du, erlijio 
pluraltasuna zein pluraltasun ideologikoaren alde, herritar guztien sinesmenak errespetatzearen 
bidetik, erakunde honen independentzia erlijiosoa sustatzeko. 
 
Baina ulertzen dugu bide horrek ezin duela urratu herriaren usadio eta ohiturak, gure kulturaren 
parte bilakatu diren ondarea. 
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Horregatik, Arrasateko Udalbatzarrari hurrengo mozioa aurkezten diogu: 
 

1. Arrasateko udalak antolatutako ekitaldi publiko ofizialak esklusiboki zibil eta erlijio-kutsua 
gabekoak izan dira. 

 
2. Udaletxeko langileek eta udal administrazioaren zerbitzura dauden kideek ez dute parte 

hartuko ordezkari gisa erlijio kutsuko ekitaldietan. 
 

3. Herriaren usadio,ohitura, edo kultura kontsideratzen diren eta herrian normaltasun osoz 
aspalditik errotuta dauden ekitaldietan parte hartu ahal izango dute Udalbatzako kideek. 

 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Interbentziorik? Anuska. 
 
 
A.EZKURRA (EAJ-PNV): 
 
Berriz kaixo. Mozioa da hau guk aurkeztu duguna hemen lehenik eta behin bai gauza bat argitu nahi 
genuena lehengoko puntuan eta bai bigarrenean pixkat horren erakusle dana, hau da, noski EAJtik 
ikusten dugula udalaren misioa udal batena instituzio moduan bai Arrasateko udala eta bai edozein 
udala. 
 
Noski ez dela udal baten misioa, udal baten xedea ez da inongo gure misioa da noski dela baliabide 
publikoak kudeatzea herritarren beharrei erantzuna emanez eta noski gure xedea udaletxe baten 
xedea ez dela inondik inora ez inongo konfesiorik, ez erlijioaren difusiorik ez inongo erlijio 
defentsarik horrekin guztiz ados gaude. 
 
Udaletxe bat instituzio gisa guztiz laikoa dela guztiz defendatzen dugu. Hori guztiz defendatzen 
dugu eta onartzen dugu. Baina hori da gauza bat eta beste gauza bat da eta horregatik guk Merino 
jauna guk eskatzen genizun zuk aurkeztutako aurreko mozioan guk eskatzen ari ginena zan herri 
honek badauzkala bere herri identitate moduan, usadio moduan, kultura moduan oso barneratuta 
hainbat jaialdi, ekitaldi non udaletxe honetan gaudenok joateko aukera daukagun inor ez behartzen 
inondik inora eta gutako asko parte hartzen dugu batzuk bai beste batzuk ez eta hor guztiz denok 
gara aske joateko edo ez joateko. 
 
Baina guk esaten duguna da horiek goazen balioan jartzen, goazen errespetatzen goazen iraganean 
eta motxila honetan herri moduan dakarkigun usadio guzti hauek bai orainan eta bai etorkizunean 
goazen guztiok defendatzen eta egia da, batzuk daukatela erlijio batzuekin egon daitezkeela erlijio 
batzuekin lotuta baina herri honetan konfesio ezberdin asko daude. 
 
Hemen gainera eskatu nuen listadoa, egia da, danok dakigu daukagula erlijio katolikoaren lotuta ba 
prozesatzen dutena herritar askok baina baita dauzkagu hemen eliza ebangeliko bautista, eliza 
ebangeliko pentekostal, daukagu komunitate musulmanak, komunitate islamiarra eta guztiak 
defendatzen ditugu noski baietz eta berriz dinot gure egunerokotasunean udalaren lana ez da  
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inondik inora inongo erlijioarekin erlazionatutako ez da gure ibilbidea noski ezetz. 
 
Guk bakarrik esaten duguna da goazen defendatzen herri honetan oso txertatua dauen kulturarekin 
usadioarekin gure herri identitatearekin lotuta dauden hainbat ekitaldi, jai etab. Hori da mila esker. 
 
J.L MERINO (IRABAZI): 
 
Nadie pretende romper ninguna tradición ningún nada nadie pretende eso. Parece que estáis 
tratando de vender que se están queriendo vender las tradiciones absolutamente cuando ponéis en la 
moción en la última frase de abajo pero entendemos que esto no puede romper con las costumbres 
de tradiciones de la localidad ¿qué es esto?  
 
Esto que es la anterior moción ¿puede ser? Y luego otra cosa nosotros como grupo pedimos que se 
vote por puntos como estamos de acuerdo en los dos primeros evidentemente pero en el tercero no 
estamos. Tenemos el derecho de pedir que se vote por puntos.  
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
 
Juan Luis mozioa da eta mozioa beti bere osotasunean bozkatzen da eta puntuak sartzeko edo ez 
sartzeko horretarako nik deitu nizun astelehenean eta esan zenidan ezetz eta badakizu. 
 
Puntuak adosteko eduki ditugu hainbat bilera ze gai hau ez da berria. Gai honi buruz askotan hitz 
egin dugu Enekok esan duen bezala bozeramale batzordean  
 
J.L MERINO (IRABAZI): 
 
Los miembros de la corporación podrán participar si es a título personal si metéis esa coletilla 
nosotros no tenemos ningún problema  
 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Mozioa da dagoen bezala Juan Luis. 
 
J.L MERINO (IRABAZI): 
 
Pues entonces votamos en contra. 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Beste interbentziorik?  
 
E.BARBERENA (EH-BILDU): 
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Arratsaldeon. Berriro ere. Nik eskerrak eman behar dotzuet gai interesgarri hau mahai gainean 
jartzeagatik ze benetan gozatu egin dut honi buruz irakurtzen eta dokumentatzen. 
 
Hasteko apunte pare bat agertzen diren ospakizun zerrendan bueno Maritxu Kajoi jai erlijioso bat 
moduan agertzea. Eskerrik asko horrek irribarre on bat behintzat ekarri dit. Bestetik San Andresak 
azaroaren 30ean dira ez maiatzaren 1ean, maiatzaren 1ean San Marxs izatekotan agian baina azaroan 
die eta bueno nik uste dut mozioan zuzenketa hori kontuan hartu baleike hobe eta gero uztailaren 
26an santa ana eta mojitoari buruzko ikerketa oso bat abiatu geinke ez? 
 
Bueno usadioak aipatzen dira hementxe kode zibilaren arabera zuzenbide iturrietako bat baina 
usadioa zer dan aztertzeko orduan bueno ba benetan eztabaida handia dago honen inguruan gaur 
bertan Arantza Urretabizkaiak Euskadi irratian Hondarribiko alardeari buruz hitz egiten zauen 
usadioen eguneratzea edo ez eguneratzearen inguruan. 
 
Jon Sarasuak badauka honi buruzko lan mardulak jarraidura eta irekidura kontzeptua aipatzen ditu 
zer da gizarte baten jarraitu behar dena eta zertara ireki behar den. Hori benetan eztabaida 
interesantea da etengabe ematen dena kultura guztietan eta nik uste dut honek bete-betean jotzen 
dauela honekin. 
 
Nik kultura berbakin beti arazo bat daukat dela definizioak zehazteko orduan ez eta antropologiatik 
Levi Straus, Malinosky  edo eta inkluso Marxs berak badaukie definizioa ezberdinak antropologiaren 
inguruan.  
 
Nik hartu duten kulturan definizioa esan dut eta zer esango leuke eliza katolikoak honi buruz eta 
concilio vatikano bigarreneko pasarte motz batekin ekarri dizuet gazteleraz “con la palabra cultura se 
indica en sentido general todo aquello con lo que el hombre afina y desarrolla sus innumerables 
cualidades espirituales y corporales procura someter el mismo orbe terrestre con su conocimiento y 
trabajo, hacen más humana la vida social tanto de la familia como en toda la sociedad civil mediante 
el progreso de las  costumbres e instituciones finalmente a través del tiempo expresa, comunica y 
conserva en sus obras grandes experiencias espirituales y aspiraciones para que sirvan de provecho a 
muchos incluso a todo el género humano.” 
 
Nik noski pasarte honetatik azpimarratu nahi nukeena da mediante el progreso de las costumbres y 
las instituciones, hau da, nik uste dut usadioak mantentzeko modurik honena aldatzea dela. Usadioak 
fosilizatzen badira galdu egiten dira eta guk hemen eskatzen duguna eta uste dut herriak eskatzen 
duena da usadio hauen eguneratze bat nola? Ba zuzenean zuen  harremana botere publikoarekin 
kenduz. 
 
Horregatik guk mozioaren aurka bozkatuko dugu,besteak beste, aurreko mozioaren alde egin 
dugulako. 
 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Beste interbentziorik?  
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I.URIZAR (BALEIKE): 
 
Barkatu pixkat ahotsa txarto edukitzea. Usadio eta ohiturak aitzakiatzat jeltzaleok desberdintasunean 
sakontzen duzue berriro ere erlijio kristaua usadio bezala inposatu nahirik. 
 
Aipatzen dituzuen jaien erlijio kutsua ohitura bilakatu da denboran zehar inposaketaren bidez. 
Erlijioa ez zen kontsentsuz zabaldu, adibidez, frankismoaren ardatzetako bat izan zen gure herria 
jazartzeko, gure gizarteko hainbat kolektibo errepresioz kontrolatzeko. 
 
Gaur egun oraindik erlijio dituen eragin eta ondorio negatiboak arlo askotan antzeman ditzakegu eta 
egun bizi ditugun hainbat jarrera matxistak kasu askotan eliza beraren baitan honen froga dira. 
Herritar guztion edo instituzio batek ezin du erlijiorik pribilegiatu eta are gutxiago aipatutako jarrerak 
izan dituen bat. 
 
Mozio honen eragin praktikoa udalbatzako kideak erlijio bakarraren alde manifestatu ahal izatea da 
ordezkari bezala. Herri honetan kristautasuna historian zehar inposatu izan denez errotua dagoen 
erlijio bakarra kristaua da baita usadio izaera ere izan dezakeen bakarra ere. 
 
Honek erlijioen artean instituzioen aldetik pribilegioak banatzea da eta jada ugari ditu eliza kristauak 
zerga, ondasun eta beste hainbat arloetan. 
 
Ondorioz, Baleikek aurka bozkatuko du 3. Puntua udalbatzako kideak erlijio kristauaren ekitaldietan 
ordezkari bezala parte hartzea ahalbideratzen duelako. Adibidez, San Juanetan udal ordezkaritza eta 
sinboloa gure bandera santuaren aurrean belaunikatzen dira. Mozio honen esanetan zer gertatuko 
da? Da gure galdera eta zuek ados bazaudete ordezkariak titulu indibidualean joateko ekintza 
hauetara? Hori izango litzake gure galderak. 
 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Beste interbentziorik?  
 
O.GARCIA (PSE-EE): 
 
 
Me habéis dejado sin palabras entre la clase de historia vaticana y el juego de palabras del que hacéis 
uso vosotros yo de verdad creo que nos estamos volviendo locos. Sinceramente creo que estamos 
sacando las cosas de quicio yo creo que esto hay que simplificarlo bastante más.  
 
Antes he hecho una exposición en la que primera parte decía que o bien el ayuntamiento se lo toma 
todo con laicidad. La laicidad es no poner ninguna religión delante de la otra y tratar a todas igual 
desde ese punto de vista. Yo entiendo que la moción es impecable hasta el punto en el cual lo que 
comentabais del santoral pero es que hay entramos en la segunda parte de la moción. 
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Que esto es verdad podemos estar de acuerdo con que la iglesia católica en sus distintos tiempos, 
podemos hablar inquisición, podemos hablar del concilio vaticano primero del segundo y podemos 
hablar del Papa Francisco que me cae estupendamente por cierto por esa apertura que está haciendo 
la iglesia católica. Podemos hablar de lo que queramos pero es verdad que las costumbres, la 
definición de costumbres ya que hablamos de definiciones son cosas que se mantienen en el tiempo 
nos guste o no. Estemos más de acuerdo o no las fiestas de nuestro pueblo se llaman las fiestas de 
San Juan hablando contigo el otro día decíamos pues igual hay que ponerle el nombre de solsticio de 
verano tampoco vamos a ser más papistas que el papa ¿no? 
 
Yo creo que hay cosas que sí que están arraigadas dentro de nuestro acervo popular, las fiestas de los 
barrios tradicionalmente se vienen celebrando desde tiempos inmemoriales, las fiestas del pueblo, 
igualmente Santo Tomas, también le cambiamos el nombre a Santo Tomas y le ponemos fiesta del 
solsticio de invierno. 
 
No sé son cosas que a mí se me escapan un poco y yo tiendo a simplificar bastante. Si hasta ahora se 
ha estado haciendo y tú preguntas al 90% de la población y no le dan ningún carácter religioso a las 
fiestas de San Juan porque no vamos a seguir haciéndolas. 
 
Y respecto lo de que la bandera rinde pleitesía al santo etc. Yo os invito a que vengáis en los 
próximos San Juanes a la salve y veíais que lo que se hace es justo después de la eucaristía. No tiene 
nada que ver la eucaristía con la salve. Además os lo recomiendo porque es cultura pura y dura. 
 
Yo que soy totalmente aconfesional y agnóstico pues de vez en cuando escucho música sacra lo cual 
no quiere decir que me guste la iglesia católica pero me encanta esa vertiente cultural de la iglesia 
católica. 
 
Hace unos años el número uno de ventas en las gasolineras eran los cantos gregorianos de Santo 
Domingo de Silos. En fin hay cosas que no hay que mezclar y como muy bien habéis dicho una cosa 
es la tradición popular y las costumbres y otra cosa es rendirle pleitesía a una religión con lo cual 
nunca jamás estaré de acuerdo. 
 
Por eso vamos a votar a favor de la moción  
 
J.L MERINO (IRABAZI): 
 
Aquí se va a producir una contradicción porque hay una moción que es contra y otra a favor. No se 
alguna solución planteáis? ¿Alguna solución?  
 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Nik planteatzen dotena da bozkatzea. Baina bozkatu aurretik bai gureko geunke esatea udaletxe 
honek bere historian zehar eduki ditu hainbat alkate desberdin kolore desberdinetakoak, hainbat 
udalbatza desberdin udalbatzakide desberdin, kolore ezberdinetakoak eta inorri ez zaio okurritu 
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Arrasateko ohituretan, ohitura horiek apurtzea eta danak tratatu dituzte ohiturak errespeu osoz. 
 
Ohituren ez dakit alde egon edo ez baina bai tratatzen dituzte ohiturak errespetu osoz eta guk berdin 
jarraituko dugu. 
 
Eta bozkatzera pasatuko gara. 
 
 

Bertaratuak 21  

Aldeko botoak: 11 EAJ-PNV (8) eta PSE-EE (3),  

Kontrako botoak: 10 EH-BILDU (7), BALEIKE (2) eta IRABAZI (1) 

Abstentzioak:   

 
Beraz, onartzen da. 
 
 
J.L MERINO (IRABAZI): 
 
De todas maneras hayan salido las votaciones que hayan salido estamos contentos porque se ha puesto 
el debate encima de la mesa seguiremos nos quedan dos años y medio de legislatura. Seguramente 
vendrá otra moción parecida o similar más trabajada, más estudiada, más consensuada. 
 
Nadie quería ni pretendía lo que pensáis todos vosotros los 8, nadie pretendía eso, pero bueno no 
habéis sido capaces de entenderlo y bueno es una pena. 
 
A.EZKURRA (EAJ-PNV): 
 
A ver que no es que pretender o no pretender. Nosotros etortzen gara mozio batekin non danok 
zaudete erlijio kristautasunaren inguruan hitz egiten eta guk Oskarrek esan duena guk ez dugu hortaz 
ezer esan, eta bide batez Eneko baita humilak zure argibide guztiak esan duzunean, hemen mozio 
honetan ez dau esaten erlijio jai erlijiosoak dienik eta ezebez ke ba guk ez dugu esan, esan duguna 
erlijioarekin lotura bat izan dutela batzuk iraganean eta eskertzen dizut zure hitza baita Merino espero 
dugu baita etorkizunean guztiok eroso sentitu gaitezen mozioetara heltzea eta ziur nago lortuko dugula 
noski baietz. Gu prest gaude, prest gaude. 
 
E.BARBERENA (EH-BILDU): 
 
Ez nuen asmorik hitz egiteko baina aipatua izan naizenez. Horietako hainbat usadio eta ohiturek izan 
zuten erlijioarekin lotura iraganean baina dagoeneko herrian errotu dira bertako kulturaren zati 
garrantzitsu bihurtuz. 
 
Ni kulturari buruz aritu naiz, hau da, zuek egin duzuen interpretazioa da herriko kulturaren zati direla 
zuen ustez iraganean erlijioarekin lotura izan zuten ospakizun horiek. Gure ustez egun ere oraindik 
erlijioarekin lotura dute behintzat ekimen zehatz batzuetan. Hori da bakarrik puntualizazioa  
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M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Oso ondo hurrengo moziora pasatuko gara. 
 
 
 
 
9.-IRABAZI UDAL TALDEAK AURKEZTUTAKO MOZIOA, KONTRATAZIO 
BEHATOKIAREN INGURUAN.(2016SMOZ0020) 
 
Juan Luis Merino Sanabria jaunak, Irabazi-Arrasate taldearen bozeramailea, MOZIO hau aurkezten 
du osoko bilkuran aztertzeko. 
 
Arrasateko kontratazioaren behatokia. 
 
Arrasateko Udalak, ia udalerri gehienek bezalaxe, ematen du oinarrizko zerbitzu publiko ugari 
emakida fromularen bidez, enpresa pribatuekin. Horien adibide batzuk dira, ikusgarrienak, kale 
garbiketa, parke eta lorategiena, etxeko laguntza zerbitzua, Iturbide egoitzako laguntza zerbitzua. 
 
Irabazi-Arrasate (Ezker Anitza-IU, Equo, independienteak) koalizioaren printzipio ideologikoen 
eta programatikoen artean dago, horrexegatik aurkeztu baikinen udal hauteskundeetan 2015eko 
maiatzean, oinarrizko zerbitzu publiko jakin batzuk berriro udalak ematea, une honetan kontratarik 
daudenak. 
 
Jakitun gaude zer egoera dugun, kontrata ugari baitu gure udalak, eta uko egin gabe oinarrizko 
zerbitzu publikoak berriro udaletik emateari, planteatzen dugu osatzea “Kontratazioaren 
Behatokia”, izan ere, zerbitzu horien azpikontratazioak ez du salbuesten udala erantzukizunetik, 
horien kalitateari dagokionez eta horietan lanean ari diren langileen lan baldintzei dagokienez. 
 
Horregatik, planteatzen dugu MOZIO hauxe: 
 

1. Arrasateko udalak osatuko du lantalde aholku emaile bat (kontratazioaren behatokia); 
horietan egongo dira udaleko talde politikoan, zerbitzuetako teknikari arduradunak, 
udalerriko gizarte eragileen ordezkariak, eta enpresa adjudikaziodun nagusien eta udalaren 
beraren ordezkari sindikalak. 

 
2. Arrasateko udaleko kontratazioaren behatokiak jarraipen bat egingo die udaleko kontratu 

publikoak dituzten enpresei, zeintzuk zerbitzu publikoak kudeatzen dituzten, kontratu horien 
exekuzio baldintzak gardenagoak izan daitezen, herrian horien prestazioaren kalitatean 
sakontzeko eta eraginkortasun, ekonomia, gizarte, lan eta ingurumen helburuak betetzeko, 
behatokiko kideen iradokizunetatik abiatuta, eta asmoa da gomendioak ematea, udal 
organoen erabakiak bideratze alde. 
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3. Arrasateko udaleko kontratazioaren behatokia izango da tresna bat udal kudeaketaren 
gardentasuna indartzeko, barne prozesu parte hartzaile baten bidez, udal zerbitzuekin, eta, 
era berean, udalerriko entitateekin eta herritarrekin. 

 
4. Arrasateko udalak funtzionamendu erregelamendu bat onartuko du kontratazioaren 

behatokiari buruz. 
 
 
 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Interbentziorik? 
 
I.URIZAR (BALEIKE): 
 
Gaur egun indarrean dagoen sistemak hutsune ugari ditu kontratazioa eta azpikontratazioaren 
arloan lehiaketara irtetean prezioa puntu garrantzitsuenetarikoa izaten da garrantzitsuena ez 
denean, enpresa merkeena aukeratuz kasu gehienetan. 
 
Lehiakortasun basatiko sistema kapitalista honetan prezio merkeak eskaintzeko enpresek langileen 
baldintzak eta eskubideen kontura murrizten dituzte kostuak. Kasuistika honek langileen egoera 
okertuz gainera lan gatazka ugari sorrarazten dituzte eta Arrasateko zerbitzu publiko ugarietan 
ematen da egoera hau. 
 
Tamalez estatu espaniarreko legeak enpresen interesak bermatzen dituzte eta udal 
administrazioaren ardura murriztu langileen baldintza eta eskubideak urratzen direnean. 
 
Mozio hau ez zaigu aipatutako arazoen konponbide guztizkoa iruditzen baina gutxienez Arrasateko 
udalaren aldetik langileen eskubideen bermatzearen alde herramintak jarriko dira 
funztionamenduan. Horregatik guk mozioaren alde bozkatuko dugu. 
 
O.GARCIA (PSE-EE): 
 
Respecto a la moción yo ideológicamente podría estar incluso de acuerdo respecto al tema de 
transparencia y demás. Me molesta muchísimo y me hace muchísimo daño que tomemos por 
tontos a los y las ciudadanas de Arrasate. No se puede mentir en un pleno Igor y lo haces 
constantemente, lo haces constantemente. 
 
Primero, el ayuntamiento está obligado a que en sus contratos se respeten clausulas sociales y eso 
ya lo tenemos de antes de legislaturas anteriores. 
 
Segundo obligamos a las empresas a cumplir con los convenios, no inventes lo que no existe Igor, 
se hace seguimiento continuo de que se cumplen esos convenios. Yo soy el responsable del área de 
servicios del ayuntamiento y me ocupo todos los meses de que me pasen informes de que si se 
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cumplen o no las condiciones laborales dignas que merece cualquier trabajador. Otra cosa que tú 
no te hayas interesado por ellos. Para eso estoy yo.  
 
Tercero que el precio prima. No el precio es una parte del contrato, una parte del pliego de 
condiciones hay muchísimas otras y eso está en manos de los políticos cambiarlo o no. En manos 
de los políticos cambiarlo o no. El peso administrativo que se le da al precio está en manos de los 
políticos. 
 
La segunda parte de todo esto es que el ayuntamiento está obligado a que sus contrataciones sean 
eficientes. Yo estoy segura de que tú en tu casa vas a pintar la casa no vas a coger al que te cuesta al 
doble que al otro si te dan lo mismo, si te dan lo mismo. Ya hemos pasado por muchísimas 
comisiones y en todas las comisiones se dice que nosotros presentamos un pliego de condiciones y 
que se le adjudica al de menor precio siempre y cuando cumpla con el pliego de condiciones que 
decidimos nosotros que no lo decido yo que se llevan los pliegos a la comisión, se llevan los pliegos 
a la comisión y en algunas habéis hecho propuestas y no han salido y en otras en un futuro 
seguramente vuestras propuestas irán en el pliego porque si quieres recordamos la anterior reunión 
de portavoces en la cual os invite  a todos los grupos a que hicieses propuestas para el pliego de 
condiciones de la próxima contratación de la limpieza viaria. 
 
Si ya sé que ha pasado poco tiempo yo todavía estoy esperando que me llaméis todos, todos los 
grupos. Transparencia palabra mágica transparencia pues yo voy a hacer una propuesta de 
transparencia en vez de meter a sindicatos, de meter agentes sociales que la Alcaldesa haga un 
edicto en el cual se le invita a toda persona a que se acredite con una semana de anterioridad a la 
mesa de contratación esa a la que no vais, esa a la que no vais, no habéis ido ni a una es que hablar 
de contratación, estoy en el uso de la palabra luego me podrás responder. 
 
Hablar de contratación y no ir a la mesa de contratación. No estáis liberados pero no tenéis 
ninguna otra cosa que hacer. Ninguna y las liberaciones si quieres más adelante cuando tenga más 
datos hablamos y de las no liberaciones Eva Abuin. Hablamos de lo que nos llevamos uno y de lo 
que llevamos otros, de la responsabilidad de unos y de la libertad para hacer y deshacer de otros y 
de mentir y usar la demagogia. 
 
No uséis la demagogia con algo tan serio. Estamos hablando de los derechos de los trabajadores, 
de personas, que en algunos casos lo pasan mal y vosotros constantemente lo que hacéis una y otra 
vez es poner encima cosas que no son verdad. No son verdad. Y en este ayuntamiento menos, 
menos y a mí me duele personalmente que se diga que en este ayuntamiento no se respeta los 
derechos de los trabajadores porque es mentira, burda y sucia vieja política y el tú más. Ese que 
tanto criticáis y tú más. Hay que documentarse un poquito antes de presentar este tipo de cosas. 
Nosotros por otro lado vamos a votar en contra. 
 
A.EZKURRA (EAJ-PNV): 
 
Uste dut Oscar gainera komisio hortako arduradun izanda argi eta garbi azaldu duenez bueno 
berretsi egiten ditut bere hitzak baina bai esan nahi nuke da gauza bat berak esan duen bezala 
kontratazio mahai bat daukagu udaletxean, daukagu organo bezala udaletxe honetan, dauzkazuten 
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proposamenak joan zaitezte eta egin ezazute bertan, ziur naiz komisio horretan hitz egin 
daitezkeela, debatitu daitezkeela batzuk irtengo dira beste batzuk ez.  
 
Ez deigun danok dauzkagu limitazioak bileretara joateko pertsona asko dauzkagu hemen inguruan 
edo limitazio lan limitazioak edo pertsonalak baina es ke sortu nahi dezute beste foro bat non 
badaukagun kontratazio foro bat eta nik gonbidatzen zaituztet ahal dezuten neurrian joatera ahal 
dezuten neurrian eta bertan proposatu itzazuela zuek dakarzuten aldaketak proposamenak, 
hobekuntzak baina es ke badauzkagu organoak ez gaitezen organo berriak sortzera joan badaude 
aprobetxatu deigun daukaguna. Aprobetxatu deigun daukaguna. Beraz, guk ez diogu babesa 
emango mozio honi.  
 
 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Juan Luis eta gainera barkamena eskatu behar dizut ze gure reglamentu organikoak esaten du 
mozioak aurkezten duen taldeak daukala eskubidea lehenengo hitz egiteko eta beraz, mozio hau 
zuk aurkeztu duzunez zure taldeak gaur hemen lehenengo hitza zuria zan eta ez dizugu zuri eman 
eta barkamena nire aldetik eta orain bai zurea da hitza. 
 
J.L MERINO (IRABAZI): 
 
Anuska me estás diciendo para que crear otra mesa otro órgano otro aquí se crean mesas cada dos 
por tres cuando no hay mesa de medioambiente, cuando hay concejalía de medioambiente, se crea 
un montón de mesas que tendrán su importancia yo no la niego ninguna. Yo no voy  a entrar en 
rifi rafe por esto esto lo que pretendemos es después de haber visto lo que está pasando con el 
tema de la desratización de la subcontrata de Cespa que ha habido problemas.  
 
No ha hecho bien su trabajo el tema de la desratización no se ha cumplido ese trabajo. El tema de 
Iturbide ha habido requerimientos por parte de inspección de trabajo. 
 
Es simplemente un órgano que nos podríamos reunir dos veces al año para poner encima de la 
mesa todas las subcontratas que tenemos muchas sobre todo las más importantes, las 6 o 7 más 
importantes y poner encima de la mesa y todos los problemas que están ahí. Es más desde ese 
observatorio también se puede incidir en la ciudadanía que la ciudadanía diga que se haga una 
encuesta, una consulta a la ciudadanía los servicios los vemos bien, los vemos mal, regular, es una 
mesa que puede valer, es una herramienta que puede valer para mucho. Es de control y 
transparencia, es lo mejores servicios para Arrasate y los mejores condiciones laborales para los 
trabajadores subcontratados. No es más pero erre que erre la mesa de contratación sabéis para que 
sirve para abrir sobres, sirve para eso. Nadie todavía ha presentado un informe de la subcontratas 
en este ayuntamiento. 
 
A mí todavía no me ha caído en mi mesa ningún informe de que los servicios se cumplen, no estoy 
personalizando Oscar, no te preocupes, es por eso por lo que pedimos este observatorio de la 
contratación para que tengamos los mejores servicios y las mejores condiciones laborales ya que no 
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somos incapaces de remunicipalizar los servicios básicos. Eso es lo que queremos con esta 
herramienta. Gracias. 
 
 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Beste interbentziorik? Igor. 
 
I.URIZAR (BALEIKE): 
 
Como ya te ha comentado Juan Luis Oscar hay en este momento varios conflictos laborales en 
marcha en cuanto a varios servicios los trabajadores y trabajadoras de servicios públicos. Sobre el 
tema de limpieza viaria yo te recuerdo que tú nos reuniste grupo a grupo intentando sacar adelante 
una  prorroga que la secretaria misma te tuve que decir que no estaba del todo éticamente clara. 
 
Así que no nos empieces a dar lecciones porque quizá eres el primero que debería de tomarlas y 
sobre el derecho de los trabajadores creo que tu partido no es quien como para hablar de ellos y 
menos en estos momentos. 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Eneko. 
 
 
E.BARBERENA (EH-BILDU): 
 
Eskerrik asko hitza ematearren. Guk ohikoa den moduan tonua jaistera joango gara bale? Guk izan 
ditugu gure zalantzak mozioarekin ulertzen dugulako badirela gaur egun foroak enplegu batzordea 
inkluso kontratazio mahaia bera gai hauei buruz hitz egiteko baina agian, eta azkenean mozioaren 
alde egotera eraman gaituena da ikusten dugula era badagoela bereziki talde politikoen batzuen 
aldetik ardura bat honi buruz eta agian hitz egin behar dugu foro horiek gaur egun antolatuta 
ditugun moduan aproposak diren edo ez. Ea ordutegia aproposa den, ea konposizioari buelta bat 
eman behar diogun, ea ba mozioan agertzen diren beste hainbat idea egin ditzakegun edo ez. 
 
Gure kezka zen jada udal ordezkariak bilera asko izaten ditugula eta foro berri bat sortzeak agian ez 
lukeela lagunduko baina bai uste dugu aportatzen dituela eremu interesgarriak lantzeko eta uste 
dugu kezka bat egoten bada udalak esleitzen dituen enpleguen inguruan eta euren baldintzen 
inguruan ba agian hau izan ahal dela modu bat mahai gainean jarri eta horri buruz hitz egiteko.  
 
Horregatik guk bozkatuko dugu alde baina era berean gero hitz egiten jarraitzeko asmoarekin. 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Oscar azkeneko ronda egingo dugu eta gero ia bozkatzera pasatuko gara. 
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O.GARCIA (PSE-EE): 
 
Si por aclarar tiramos la piedra y escondemos la mano como siempre una y otra vez simplemente 
me gustaría aclarar delante de todo el mundo públicamente esa pequeña duda que has dejado 
encima de la mesa. 
 
Arrasate tiene unos servicios de limpieza insuficientes, indignos, para el municipio de Arrasate 
sobre todo en la zona de los barrios. Con ese espíritu de mejorar la limpieza yo propuse una 
ampliación como estábamos, una ampliación de servicio como estábamos en periodo de prórroga 
del contrato, yo pedí un informe jurídico, fui yo no lo pediste tú, fui yo, le pedí un informe jurídico 
a secretaria en el cual se decía que lo que yo proponía en absoluto era ilegal, para nada era ilegal 
porque dependía de una ley y creo recordar bien del 2004 lo que pasa que con los años las leyes 
cambian y la ley que estaba en vigencia actualmente lo desaconsejaba con lo cual viendo que era 
legal pero desde un punto de vista jurídico desaconsejable que es lo que decía el informe no decía 
desde un punto de vista ético, la ética debería de mirarse otras cuando dejan dudas encima de la 
mesa. No yo.  
 
Si alguna vez tienes algo en contra de mi ética denúncialo e igual pongo mi cargo a disposición de 
quien tenga que ponerlo. Nunca jamás me voy a saltar la ética, no la tuya la mía, mi ética bien. 
 
Como era desaconsejable desde un punto de vista jurídico dije bueno siendo legal voy a reunirme 
con todos los partidos políticos les voy a exponer el problema que hay en Arrasate, les voy a 
exponer el problema y voy a pedirles que si queremos mejorar ese problema, si queremos quitar 
ese problema del medio ponernos de acuerdo y traerlos todos a una al pleno para que no se 
convirtiese el servicio que tenemos que dar a las ciudadanos de limpieza viaria en una piedra 
política fíjate bueno hubo grupos que me dijeron que no iban a poner ningún problema y otros a 
los que no interesaba, no os interesa la limpieza del pueblo, lo que os interesa es armar ruido y 
ahora me lo sacas encima de la mesa dejándolo caer como si hubiese cometido algo de lo sentirme 
avergonzado para nada me enorgullezco de haber intentado llevar adelante y me enorgullezco de 
haber tenido el coraje político de hablar con todos y proponéroslo con todos los informes por 
delante y diciéndoos lo que decía la secretaria porque podría haber utilizado otras argucias, no 
ponerlo encima de la mesa y contaros el cuento de la lechera. Pero es que he sido honrado tengo 
ese problema, soy honrado y me gusta ir con la verdad por delante. A otros igual no a mi sí.  
 
Con la verdad por delante y de cara, no por la espalda. Respecto a los conflictos laborales uno y 
respecto al problema que tenemos de desratización creo que la comisión queda bastante claro, creo 
que quedo bastante claro lo que se iba hacer tenemos un problema sin paños calientes. Soluciones 
quiero se le llama a Cespa y se le dice oye esta empresa no funciona quiero otra y automáticamente 
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Cespa coge contrata otra empresa que está elaborando un plan que en las próximas semanas daré 
cuenta del resultado de ese plan. 
 
Tenemos un problema la solución es arreglarlo otros le enredan más, vosotros lo enredáis más para 
no andarme con tonterías, vosotros lo enredáis más. Yo tengo un problema y pongo soluciones y 
cuando toca las explico. No dejo dudas encima de la mesa. Ni una. 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Azkeneko ronda Juan Luis, Igor, Anuska eta ia bale. Eta bozkatzera  
 
.J.L MERINO (IRABAZI): 
 
A ver esto no se trata de estas peleas sin sentido al final es una propuesta clara me escucháis o me 
callo ¿vale? Al final es una propuesta clara es una mesa donde estemos todos, este la ciudadanía, 
transparencia y que los servicios como he dicho antes que sean los mejores servicios para todos los 
de Arrasate, para toda la ciudadanía y las mejores condiciones laborales para sus  trabajadores, para 
las subcontratas. No es más. No sé porque entráis en ese rifi rafe. Yo creo que habría que darle una 
oportunidad a este observatorio de la contratación, habría que darle. 
 
Porque si bien es verdad que existe la mesa de contratación la cual alguna vez he ido yo, yo si he 
ido alguna vez pero claro a las diez a la mañana pues trabajando de noche es casi imposible pero 
mire con el observatorio la podíamos poner a las seis de la tarde y se podría poner encima de la 
mesa todos los problemas que hay de las subcontratas, todos los problemas y todas las mejoras que 
nos plantearían la ciudadanía. Yo pido una oportunidad para esto esta propuesta se hizo como 
propuesta no como moción. Al final me visto obligado o nos hemos visto obligados a meterlo vía 
moción porque es como una propuesta de la alcaldía de barrio hay esta debajo de la mesa que 
todavía nadie las saca pues habrá que meter vía moción también. Vale. 
 
I.URIZAR (BALEIKE): 
 
Una vez más gracias por tus lecciones de retórica Oscar siempre un placer aprender de la vieja 
política. Solo una simple pregunta ¿Por qué el partido socialista vota en contra sobre un 
observatorio que lo queire es garantizar los derechos de los trabajadores y las trabajadoras? 
Simplemente eso  
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Bueno nik badakizue esan dut ia azkeneko ronda izan behar zala. Por alusiones. Eta ia. 
 
 
O.GARCIA (PSE-EE): 
 
Pregunta porque el partido socialista vota en contra porque el partido socialista es el que está 
garantizando que todos los contratos se cumplan que todos los convenios se cumplan y que todo 
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esté de acuerdo con la ley más claro no te lo puede decir. Yo personalmente me he comprometido 
con eso y lo estoy llevando a cabo y si quieres más información te invito a que vengas y hables 
conmigo te presento los informes y así sales de dudas  
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Hoin bozkatzera pasatuko gara. Eta zuk esan duzu Juan Luis, egia da, apirilean egon zan 
proposamen hau. Zuk proposamen hau pertsonal batzordean aurkeztu zenuen eta proposamen 
hau bozeramale batzordean landu genuen eta han zer gelditu zan es ke aktan dago eta akta irakurri 
dut plenora etorri baino lehen. Han zer esan zan talde bakoitzaren baitan landu behar zela gaia. 
Gaia ez zela erraza bozeramale batzordean idazkari nagusiak ere bere iritzia eman behar zigun. 
Idazkari nagusiak ere esan zigun proposamen horrek muga legalak bazeuzkala interesgarria izango 
litzatekeela kontratazio teknikariaren iritzia jakitea. 
 
Nik badakit kontratazio teknikariaren iritzia txosten bat eskatu diot eta bueno gustatuko litzaidake 
zuek ere berarekin hitz egitea eta beste aldetik kontratazio mahai hor dagoela. Organo hori 
aspalditik dago udaletxean organo horretan egiten dira kontratu guztien jarraipenak. Hombre 
interesa baldin badaukazue aukera ezin hobea da jakiteko ze egoeratan dauden kontratuak baina ez 
zarete etortzen Juan Luis eta ez da lehenengo aldia esaten dotena ez zaretela etortzen. Noizbait 
etorri izan da EH-BILDU, zu behin etorri zinan eta Baleikekoak ez dira sekula etorri. 
 
Orduan hona eta hemen etortzea esaten kondizioak ez direla egiten jarraipena ez da egia. Ba etorri 
eta kontratazio mahaia eta organo hori hor dago. Organo nahi dugula hobetu fenomeno baina 
organo bat daukagunean benetan beste organo baten sorrera beharrezkoa da. Eta bueno ni ados 
nago nahi baldin baduzue kontratazio mahaiaren organoa hobetu ba goazen hitz egitera baina 
organo bat hor egonda eta ia jarraipen bat egiten denean mahai horretan ba pentsatzen dut dagoen 
hobetzea berri bat sortzea baina errazago dela. 
 
Eta hau esanda gero nik uste dut ia bozketara pasatuko gara. 
 
J.L MERINO (IRABAZI): 
 
La mesa de contratación tiene que ver pero no es el objetivo la mesa de contratación el 
observatorio de la contratación. Eso es un órgano de vigilancia y control  
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Behin etorri zara Juan Luis. Zelan dakizu zelan dan behin bakarrik etorri baldin bazara. 
 
J.L MERINO (IRABAZI): 
 
Si lo único que sirve la mesa de contratación es para abrir sobres. Sobre A, sobre B y sobre C y 
adjudicar estoy de acuerdo que en los pliegos hay que trabajarlos, los pliegos hay que trabajarlos 
pero hay que controlarlos luego y en la mesa de contratación no se controlan esos pliegos, no se 



 

 

 

 

 
 
 

Idazkaritza  

Esp.-kodea: 2016SAPL0012  

 

32 

 

controlan pero bueno. Yo ahí lo dejo lo he intentado y la transparencia parece que seguirá como 
esta. 
 
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Bozketara pasatuko gara. 
 
 

Bertaratuak 21  

Aldeko botoak: 10 EH-BILDU (7), BALEIKE (2) eta IRABAZI (1) 

Kontrako botoak: 11 EAJ-PNV (8) eta PSE-EE (3) 

Abstentzioak:   

 
 

Ez da onartzen. 
 

 

10.-EUSKARAREN NAZIOARTEKO EGUNAREN INGURUKO ADIERAZPEN 
INSTITUZIONALA.(2016SMOZ0022) 

 
Zer egin dezaket nik euskararen alde? 
 
Abenduaren hirua pozik bizitzeko eguna dugu euskaldunok. Duela berrogei urte arte gizartean 
gainbehera zihoan euskara hazkunde nabarian jarri dugu. Batik bat belaunaldi zaharrenen hizkuntza 
izatetik, belaunaldi arteko hizkuntza eta, batez ere, gazteen hizkuntza izatera pasatu da. Ingurune 
jakin batzuetara mugatuta egotetik sekula bereak izan ez dituen esparru sozialetan ere nor izatera. 
Europako hizkuntza zaharrena izatetik, hizkuntza modernoa eta gaur egungo gizartera egokitua 
izatera. 
 
Euskara bizitzen ari den zabalkundea gizarte osoaren nahi eta ahaleginari esker gertatu da. 
Norbanako askoren eta kolektibo askoren ekimenari esker. Jende askoren eskuzabaltasunari esker. 
Gizarte osoak proiektu kolektibo gisa bereganatu izanari esker. Konpromiso publiko eta pribatuari 
esker. Gizartearen adostasunari esker. 
 
Hizkuntza-elkarbizitza gizarte-elkarbizitzaren osagai egin dugu, gizarte kohesioaren funtsezko 
elementu. Hizkuntzen  berdintasuna eta norbanakoen hizkuntza-hautua herritar guztion aukera-
berdintasunaren oinarrian jarri ditugu. 
 
Euskararen nazioarteko egun badugu, baita ere, indarberritzeko eguna. Izan ere, gaur egun, 
oraindik, bi hizkuntza ofizialen berdintasun sozialetik urrun gaude. Euskarak era gaztelaniak, 
erabilerari dagokionez, legezko aitortza berdina dute, baina gizartean egoera desberdina bizi dute. 
 
Horregatik, urratsak ematen jarraitu nahi dugu. Bi hizkuntza ditugu ofizialak Euskal Autonomia 
Erkidegoan. Baina helburu izaten jarraitzen du, gizartean oro har, hizkuntzen arteko berdintasun 
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sozialera iristeak. Hizkuntza-aniztasunaz harro gaudelako eta euskararekin munduko hizkuntza-
aniztasunari egiten diogun ekarpenaz ere harro gaudelako. Hizkuntza-aniztasunak gure gizartea 
aberasten duelako, euskarak hizkuntza-aniztasuna aberasten duelako eta, beraz, gutako bakoitza 
aberasten gaituelako. Euskara, Etxeparek esan bezala, plazan nahi dugu, indartsu eta sendo nahi 
dugu gure lurralde guztietan. 
 
Euskara hizkuntza erabilia eta bizia izatea: horra gure helburua. Guztion gogoa eta ahalegina 
eskatzen dituen helburua; helburu ilusionagarria; denoi dei egiten digun helburua: norbanakoei eta 
kolektiboei, herri aginteei, alderdi politikoei, langileen sindikatuei, enpresari-elkarteei, kirol, aisialdi 
nahiz kultur arloko elkarteei, gizartearen arlo desberdinetako erakundeei, eta abarri. Gustuko dugun 
helburua da, gustura hartzen dugun konpromisoa.  
 
Horregatik, herri aginteok eta askotariko gizarte-eragileok elkar hartuta ospatu nahi izan dugu 
aurten Euskararen eguna. Euskara eta hizkuntza-elkarbizitza sendotzeko konpromiso bat hartu 
nahi izan dugu, nork bere neurrikoa, nork bere ahalaren araberakoa. Horretarako, gure buruari 
galdera bat zuzendu diogu: “zer egin dezaket nik euskararen alde?” 
 
Adierazpen honen sinatzaileok galdera horri erantzun propioa eman nahi diogu, gure esparruan 
euskara modu edo neurri batean zein bestean indartzeko erantzun bat. 
 
Era berean, herritar guztiak eta gizarte-eragile guztiak gonbidatu nahi ditugu galdera hori bera 
egitera eta nork bere neurriko erantzuna hausnartzera, guztion ekarpenak baitira baliagarri eta 
onuragarri euskararen biziberritzerako eta guztion arteko elkarbizitza sendotzeko. 
 
Ospa dezagun, bada, pozik eta harro euskararen nazioarteko eguna. Eta bizi dezagun aurrera begira 
euskara, gure artean eta egunerokoan, hizkuntza bizia eginez, “Zer egin dezaket nik euskararen 
alde?” galderari erantzunez eta galdera bera euskal gizarte osoan zabalduz. 
 
 

11.- ALKATETZAKO EBAZPENEN BERRI EMATEA 
 
Alkatetzako ebazpenen berri hartu da 
 
12.- GALDE-ESKEAK. 

 
J.L MERINO (IRABAZI): 

 
 
3 de diciembre día internacional del euskara, el 3 de diciembre también es el día internacional en que las 
personas con discapacidad funcional visibilizan su conciencia de manera especial al resto de la 
ciudadanía acerca de sus necesidades y su problemáticas. En el mundo hay más de 650 millones de 
personas que viven con alguna diversidad funcional sin contamos a las personas que conviven con ellas 
el dato aumenta en 2000 millones de habitantes que de una forma o de otra viven a diario con esa 
circunstancia. 
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En Euskadi según datos del eustat del 2008 hay cerca de 170.000 personas con diversidad funcional en 
hogares, un 7.85 % de la población total y unas 15.000 personas en centros de inserción socio-laboral 
en Arrasate tenemos un centro especial de empleo y varios más en Debagoiena en Oñate, Bergara y 
Aretxabaleta.  
 
En relación al empleo es preciso tomar medidas urgentes ya que pese a la visibilización y concienciación 
social existentes por las personas de discapacidad funcional en personas empleables la tasa de 
desempleo de estas personas se duplica con la respecto a los demás  
 
Así observamos como los avances se han limitado a los promovidos por entidades sin ánimos de lucro 
fundamentalmente y es preciso que la administración apueste por acciones positivas que permiten la 
igualdad de oportunidades. Por tanto entre las propuestas de actuación es preciso establecer una 
formación inclusiva ya que actualmente es muy escasa la oferta formativa para personas con diversidad 
funcional. 
 
Igualmente en la administración se han acotar puesto específicos para las personas con diversidad 
funcional y reivindicar un compromiso real de inclusión garantizando el marco normativo existente. 
 
Quiero decir con esto que también es el día de la discapacidad. Por otro lado para acabar quería 
acordarme de dos fallecimientos recientes que hemos tenido a nivel estatal y a nivel mundial uno es 
Antonio Macarro Castillo Marcosana escritor y poeta premio a los derechos humanos del Gobierno 
Vasco en el 2010, comunista 23 años en las cárceles de Franco. Una gran persona que yo la he conocido 
personalmente y murió el día 24. Su ejemplo lo seguiremos algunos.  
 
Y por otro lado Ezker Anitza-Izquierda Unida Debagoiena queremos expresar nuestro dolor y 
condolencias al pueblo de Cuba por el fallecimiento del compañero y líder de la revolución cubana Fidel 
Castro. 
 
Fidel Castro no solo ha sido un líder revolucionario sino un referente político pata toda la humanidad y 
América Latina en particular con él en Cuba se ha implantado la eliminación de la desigualdad social 
durante su mandato se  han elevado los índices de salud, deporte, arte, educación así como su oposición 
frontal al modelo de sociedad capitalista. El modelo social y político que internacionalmente lidera 
Estados Unidos. 
 
Fidel ha sido el artífice de importante reformas en Cuba tales como la económica, la nacionalización de 
la economía, reforma agraria, y colonización de la cultura, urbana permitiendo el acceso a grandes capas 
de la población. Sanitaria llevando la sanidad cubana y la investigación científico sanitaria a ser la más 
puntera a nivel internacional. Educación se ha realizado una lucha permanente por la alfabetización 
reduciendo el analfabetismo de un 80% en el 57 hasta prácticamente 0% en la actualidad.  
 
Su sistema de alfabetización ha sido exportado a países como Argentina, Venezuela, Ecuador, Bolivia o 
España concretamente en Sevilla. Su legado queda y perdurara en la sociedad cubana que va mucho 
más allá de una revolución armada contra el régimen Batista, Fidel Castro ha implantado un modelo 
social que trasciende a la propia Cuba un modelo que defiende y garantiza los derechos universales de 
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los seres humanos frente a los intereses del capital. Hasta siempre Fidel tu legado permanece hasta la 
victoria siempre.  
 
M.UBARRETXENA (Lehendakaria): 
 
Eskerrik asko. Hau ez zen galde eskaerak Juan Luis. 
 
Amaitutzat ematen dugula gaurko plenoari. 
 
 

Eta beste gairik ez dagoenez, Udal Plenoburuak, arratsaldeko 18:20tan, amaiera ematen dio 
bilkurari. Eta nik Idazkariak hori guztia ziurtatzen dut akta hau jasoz. 

 

Arrasaten, 2016ko azaroaren 29a 

 

 IDAZKARIA  LEHENDAKARIA 

 

 

 

 Amaia Gorrotxategi Zubizarreta María Ubarretxena Cid 
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